

CCL Frontier Forum 2025

**The 24th Chinese National Conference on
Computational Linguistics**

Proceedings of the Evaluation Workshop

August 11 - August 14, 2025

Jinan, China

©The 24th Chinese National Conference on Computational Linguistics

Order copies of this and other CCL proceedings from:

Chinese National Conference on Computational Linguistics (CCL)

Courtyard 4, South Fourth Street, Zhongguancun , Haidian District, Beijing

100190, China

Tel: + 010-62562916 Fax:

+ 010-62661046

cips@iscas.ac.cn

Introduction

Welcome to the Evaluation Workshop of CCL 2025, abbreviated as CCL25-Eval. Since 2017, the yearly CCL conference has included evaluation workshops to facilitate proposal of important new tasks and accompanying evaluation metrics, and release of new datasets in the language information processing community in China. We expect participants to thoroughly utilize state-of-the-art models and propose novel approaches to help us understand the technique boundaries and potential directions for future research.

The major change of CCL25-Eval, compared with previous ones, is that we publish selected overview reports and system reports at ACL/CCL anthology, making it easier for future researchers to read and cite the papers. We also plan to release the talk videos and slides on the CCL 2025 website. All our efforts are aimed at promoting technique accumulation and peer communication. CCL2025-Eval includes 12 shared tasks, 5 tasks on semantic parsing/understanding, 3 tasks on Chinese literature understanding, 2 tasks on medical information processing (including Chinese traditional medical processing), 1 task for phonetic processing, and 1 task for Chinese writing evaluation.

Task1: The Fifth Spatial Cognition Evaluation

Task2: The Third Chinese Frame Semantic Parsing

Task3: The Fifth Chinese Abstract Meaning Representation Parsing Evaluation

Task4: Factivity Inference Evaluation

Task5: Evaluation on Chinese Ancient Poetry Appreciation

Task6: Chinese Essay Rhetoric Recognition Evaluation

Task7: Chinese Literary Language Understanding Evaluation

Task8: Chinese Electronic Medical Record ICD Diagnosis Coding Evaluation

Task9: TCM Syndrome and Disease Differentiation and Prescription Recommendation

Task10: Fine-grained Chinese Hate Speech Recognition Evaluation

Task11: Evaluation of the Quality of Handwritten Chinese Characters

Task12: Chinese Speech Entity-Relation Triple Extraction Task

Each task has an organizing committee responsible for defining the task, providing training/dev/test data, collecting submissions, running evaluation, releasing results, and writing an overview report. For each task, the organizing committee builds a separate reviewer pool, probably including the committee themselves, for reviewing system reports of the task. Each team is encouraged to submit a system report, especially if they have achieved good results or attempted novel approaches. Each system report is reviewed by at least two reviewers, and is required to make corresponding modification according to their reviews. The overview reports are reviewed by at least two members of the CCL25-Eval committee.

Finally, we accepted 12 overview reports and 46 system reports. Here we sincerely thank all reviewers, organizers, and participants for their hard work. Thank Tianzheng and BayesDL companies for their free GPU support for 12 shared tasks. Thank Tianchi platform for their free support of 8 shared tasks.

Hongfei Lin, Bin Li, Hongye Tan

July 2025

Organizers

Evaluation Workshop Chairs

Hongfei Lin Dalian University of Technology, China

Bin Li Nanjing Normal University, China

Hongye Tan Shanxi University, China

Table of Content

CCL25- Eval任务 1系统报告:基于上下文学习与格式化约束的空间语义理解 郑奕扬.....	1
CCL25- Eval任务 1系统报告: 基于数据、训练、推理三阶协同增强的空间 语义理解 华中天, 罗毅, 王梦园, 于美佳, 韩英杰.....	13
CCL25- Eval任务 1系统报告: 使用思维链和投票集成增强大型语言模型空 间语义理解 刘海芯, 管红英, 宋金旺, 李一帆, 孔露露.....	24
Overview of CCL25-Eval Task 1: The Fifth Spatial Cognition Evaluation (SpaCE2025) Yuhang Qin, Liming Xiao, Nan Hu, Sirui Deng, Jingyuan Ma, Hyang Cui, Zihan Zhang, Chihsu Tsai, Jingkun Ding, Sumin Kang, Zhifang Sui, Weidong Zhan....	33
System Report for CCL25-Eval Task 2: Enhanced Chinese Frame Semantic Parsing with Pre-trained Model and Linguistic Features Yahui Liu, Ziheng Qiao, Chen Gong, Min Zhang.....	47
CCL25- Eval2系统报告:基于高效参数旋转位置编码的汉语框架语义解析 黄永清.....	55
Overview of CCL25-Eval Task2: Chinese Frame Semantic Parsing Evaluation Hao Xu, Juncai Li, Zhichao Yan, Haikun Liu, Xuefeng Su, Jiayang Zhang, Ru L i.....	60
System Report for CCL25-Eval Task 2 Solving Frame Semantic Parsing with LLMs Jingtao Du.....	70
System Report for CCL25-Eval Task 3: Hallucination Mitigation in Chinese Abstract Meaning Representation Parsing with a Multi-Agent Approach Rongbo Chen, Xuefeng Bai, Kehai Chen, Min Zhang.....	76

CCL25- Eval任务 3总结报告：第五届中文抽象语义表示解析评测	
许智星, 张艺璇, 李斌, 徐静, 曲维光, 周俊生.....	88
CCL25- Eval任务 4系统报告：基于叙实性分类和语境特征的大语言模型叙 实性推理	
张箫驿, 鲁嘉琪, 张达, 陈笑宇, 卢达威.....	96
System Report for CCL25-Eval Task 4: From Plain to Hierarchical —Knowledge-Augmented Prompting for Chinese Factivity Inference	
Minjun Park, Seulki Lee.....	105
CCL25- Eval任务四系统报告：现代汉语动词的叙实性语用推理机制	
赵培翔, 李明珠, 梅立亚, 王芳, 高年鑫, 赵浪.....	110
CCL25- Eval任务四系统报告：宏观模式提示与高效微调在叙实性推理中的 应用	
李泽群, 钟元浩, 柴成亮.....	118
System Report for CCL25-Eval Task 4: Factivity Inference Based on Dynamic Few-Shot Learning	
Sunyan Gu, Taoyu Lu, Siqi Liu, Kan Guo, Yan Shao.....	128
CCL25- Eval任务四系统报告:基于层次化思维链构造与推理模型高效微调的 中文叙实性推理	
闫强, 范意兴, 钟芸霏.....	134
System Report for CCL25-Eval Task 4: Prompting, Scheduling, and Arbitration Strategies for Chinese Factivity Inference	
Daohuan Liu, Lun Xia, Yuxuan Zhang, Xinyu Yang, Fanzhen Kong.....	146
CCL25- Eval任务四系统报告：基于 RAG与谓词相似性方法的叙实性检测智 能体	
王昱, 杨倩, 梁科, 杨怿恒, 翟雨, 黄居仁.....	152
CCL25- Eval任务四系统报告：基于多策略知识融合的叙实性推理方法研究	
李宏宇, 杨智慧, 胡韧奋.....	157

Overview of CCL25-Eval Task 4: Factivity Inference Evaluation 2025

Guanliang Cong, Junchao Wu, Yang Chen, Tianqi Xun, F. Wong Derek, Bin Li, Yulin Yuan..... 166

System Report for CCL25-Eval Task 5: Data Augmentation and Large Language Model Fine Tuning for Chinese Ancient Poetry Comprehension and Inference

Chengfei Li, Chunyu Wang, Bin Liu, Hanlin Li, Wenya Zhang, Hui Gao, Yue Wu181

CCL25- Eval任务 5系统报告：基于风格改写与投票机制的中文古诗词赏析评测

周盼盼, 杨清怡..... 187

System Report for CCL25-Eval Task 5: Hierarchical Multi-Task Prompt Fine-Tuning and PPO Reinforcement for Classical Chinese Poetry Comprehension and Sentiment Reasoning

Jingjun Tang, Zhiwen Tang..... 192

System Report for CCL25-Eval Task 5: New Dataset and LoRA-Fine-Tuned Qwen2.5

Haotao Xie..... 200

CCL25- Eval任务 5系统报告:基于千问大模型的古诗词理解与推理研究

王珏..... 206

Overview of CCL25-Eval Task 5: Chinese Classical Poetry Appreciation Evaluation (CCPA) Task

Zhenwu Pei, Yingjie Zhu, Rongbo Chen, Xuefeng Bai, Kehai Chen, Min Zhang..212

System Report for CCL25-Eval Task 6: Chinese Essay Rhetoric Recognition Using LoRA, In-context Learning and Model Ensemble

Yuxuan Lai, Xiajing Wang, Chen Zheng..... 220

CCL25- Eval任务 6系统报告:基于数据增强及大小模型协同的中小学作文修辞识别

宗绪泉, 安纪元, 付祥, 鲁鹿鸣, 朱浩楠, 杨麟儿, 杨尔弘..... 233

System Report for CCL25-Eval Task 6: Enhancing Chinese Essay Rhetoric Recognition through Targeted Data Augmentation and Model Ensemble Voting	
Jingjun Tang, Zhiwen Tang.....	244
Overview of CCL25-Eval Task6: Chinese Essay Rhetoric Recognition Evaluation (CERRE)	
Yujiang Lu, Nuowei Liu, Yupei Ren, Yicheng Zhu, Man Lan, Xiaopeng Bai, Mofan Xu, Qingyu Liao.....	252
CCL25- Eval任务 7系统报告:基于古典汉语理解的双阶段多域微调解析框架	
魏祺哲.....	261
CCL25- Eval任务 7系统报告: 学而不思则罔?	
郑陈锐, 朱奕澄, 王欣雨, 姜伟麟, 吴会腾.....	271
System Report for CCL25-Eval Task 7: A Two-stage Framework for Aligning LLM to Chinese Literature via Fine-Tuning and Prompting	
Fan Su, Yiming Qin, Aijia Zhao, Zhenxu Wang, Zekang Huang.....	278
Overview of CCL25-Eval Task 7: Chinese Literary Language Understanding Evaluation (ZhengMing)	
Kang Wang, Qing Wang, Min Peng, Kun Yue, Gang Hu.....	288
CCL25- Eval任务 7系统报告: 微调与提示协同增强大语言模型的文学语义理解	
杨清怡, 周盼盼.....	298
System Report for CCL25-Eval Task 8: Improving ICD Coding with Large Language Models via Disease Entity Recognition	
Tengxiao Lv, Juntao Li, Chao Liu, Haobin Yuan, Ling Luo, Jian Wang, Hongfei Lin.....	304
System Report for CCL25-Eval Task 8: Structured ICD Coding with LLM-Augmented Learning and Group-specific Classifiers	
Bo Wang, Kaiyuan Zhang, Chong Feng, Ge Shi, Jinhua Ye, Jiahao Teng, Shouzheng Wang, Fanqing Meng, Changsen Yuan, Yan Zhuang.....	312

CCL25- Eval任务 8系统报告：基于规则奖励与自主思考强化学习的中文电子病历 ICD诊断编码探索	
邹游, 张蕾, 梁晓东, 莫坤东, 郭子滔, 危枫, 王晨子.....	322
System Report for CCL25-Eval Task 8: ClinSplitFT: Enhancing ICD Coding in Chinese EMRs with Prompt Engineering and Candidate Set Splitting	
Pusheng Chen, Qiangyu Tan, Zhiwen Tang.....	331
CCL25- Eval任务 8总结报告：中文电子病历 ICD诊断编码评测	
梁镇鹏, 李传龙, 廉颖, 陈国强, 管红娇, 鹿文鹏.....	338
CCL25- Eval任务 9系统报告：中医辨证辨病及处方生成中的少样本数据增强方法	
左梓呈, 任佳敏, 吐尔地.托合提.....	347
CCL25- Eval任务 9系统报告：一种面向中医辨证与处方生成任务的检索增强大模型方法	
康益扬, 姚佳琪, 吕腾啸, 徐博, 罗凌, 孙媛媛, 林鸿飞.....	355
CCL25- Eval任务 9系统报告：基于大模型及指令微调方法的中医辨证辨病及中药处方生成研究	
李南书.....	363
System Report for CCL25-Eval Task 9: Leveraging Chain-of-Thought and Multi-task Learning for Optimized Traditional Chinese Medicine Diagnosis and Treatment	
Jian Zhang, Wei Zhu, Zhiwen Tang.....	369
CCL25- Eval任务 9总结报告：中医辨证辨病及中药处方生成评测	
王聪, 赵直倬, 李一硕, 管红娇, 王怡斐, 李振宇, 鹿文鹏.....	376
Overview of CCL25-Eval Task 10: Fine-grained Chinese Hate Speech Identification Evaluation Task	
Junyu Lu, Zewen Bai, Shengdi Yin, Liang Yang, Hongfei Lin.....	387
System Report for CCL25-Eval Task 10: SRAG-MAV for Fine-Grained Chinese Hate Speech Recognition	
Jiahao Wang, Ramen Liu, Longhui Zhang, Jing Li.....	395

System Report for CCL25-Eval Task 10: Prompt-Driven Large Language Model Merge for Fine-Grained Chinese Hate Speech Detection	
Binglin Wu, Jiaxiu Zou, Xianneng Li.....	403
CCL25- Eval任务 10系统报告：面向细粒度中文仇恨言论识别的大语言模型增强	
林凡钧, 张晏玮, 黄杨, 姚之远.....	411
CCL25- Eval任务 10系统报告：基于动态线索增强提示与多阶段渐进优化的中文仇恨言论检测方法	
阮禄, 翟波, 张蕾, 鲍烈, 王泽宇, 危枫, 王晨子.....	419
CCL25- Eval任务 11系统报告：基于大模型微调的汉字硬笔书写质量自动评价	
孔露露, 咎红英, 宋金旺, 刘海芯, 李一帆, 罗哲伟.....	430
System Report for CCL25-Eval Task 11: Enhancing Chinese Character Handwriting Evaluation with Multimodal Large Language Models	
Xiaoqing Hong, Yunhan Li, Lyu Ni.....	437
System Report for CCL25-Eval Task 11: Aesthetic Assessment of Chinese Handwritings Based on Vision Language Models	
Chen Zheng, Yuxuan Lai, Haoyang Lu, Wentao Ma, Jitao Yang, Jian Wang.....	444
Overview of CCL25-Eval Task 11: Evaluation of the Quality of Handwritten Chinese Characters	
Meng Wang, Shicong Lu, Zhidan Hu, Chen Su, Yujie Cao.....	452
CCL25- Eval任务 12系统报告：基于语音识别与大语言模型的中文语音实体关系三元组抽取方法	
乔志善.....	461
System Report for CCL25-Eval Task 12: Surpassing LLMs with a Simple Pipeline for Mandarin Spoken Entity-Relation Extraction	
Wuganjin Song.....	466
CCL25- Eval任务 12系统报告：基于端到端模型以及指令微调方法的面向中文语音的实体关系三元组抽取研究	
李南书.....	470

CCL25- Eval任务 12总结报告：面向中文语音的实体关系三元组抽取

穆文轩，宁金忠，潘怡霖，帕尔哈提.吐拉江，孙媛媛，李松涛，尹伟鸣，季延旭，
张益嘉，林鸿飞..... 475